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S L O V O   S T A R O S T K Y 
 
 

Vážení spoluobčané, milí přátelé! 
 

Na začátku listopadu uběhne rok od ustavujícího zasedání zastupitelstva.  
Za ten rok se novému zastupitelstvu podařilo nastartovat zásadní investiční 
akce a záměry.  
 

Jedna z těch významných je vybudování nového vodovodu do místní části 
Kocourovec. V současné chvíli je vodovod vyprojektován, máme stavební 
povolení a vysoutěženou firmu. Stavba za téměř 13 mil. Kč bez DPH 
započne v jarních měsících roku 2024. Vodovod se bude napojovat na řad 
umístěný u nové výstavby vlevo směr Kocourovec  a povede podél silnice 
směr Lipník, před dálničním mostem překročí silnici a následně pod 
cyklostezkou na Velký Újezd až k ČOV na Kocourovec a k prvním domům.  
Definitivní navržená trasa (toto je čtvrtá varianta) je výsledkem jednání 
s Ředitelstvím silnic a dálnic. Stavba vodovodu musí být v souladu 
s odtokovými poměry kolem dálničního mostu. Abychom nemuseli složitě vykupovat pozemky, byla 
nakonec zvolena trasa pod cyklostezkou, která je v majetku obce.  Kompletně hotovo bude (pokud se 
nevyskytnou nepředpokládané komplikace) do konce léta roku 2024.  
 

A díky této naší stavbě započne, pravděpodobně na jaře, rekonstrukce krajské silnice II/437 ze strany od 
Lipníka a ne od Přáslavic.  Můžeme tedy předpokládat, že na podzim 2024, nejpozději v roce 2025, se 
bude přímo u nás v obci kompletně rekonstruovat. 2 pruhy vozovky financuje Správa silnic Olomouckého 
kraje, odstavné pruhy pak Obec Přáslavice.  
 

V rámci letošních prázdnin se nám podařilo zahájit I. etapu rekonstrukce suterénu ve škole. Byly 
zrekonstruovány toalety z 80. let, nově máme šatnu a denní místnost pro školnice a uklízečky a menší 
sklad. V II. etapě čekáme na vypsání dotační výzvy na vybudování odborné polytechnické učebny. Na 
místě bývalé čalounické dílny v suterénu by měla vzniknout dílnička na keramiku a velká učebna, kde 
budou moct děti zkoušet vařit, něco vyrábět nebo třeba jenom zatlouct hřebík.  
 

V plánu je i postupná revitalizace sportovního areálu u rozhledny Božka. Začneme projektem tzv. zeleno-
modré ekonomiky – využijeme dešťovou vodu ze střech rozhledny na zavlažování hřiště. Aktuálně čekáme 
na poslední dokument ze stavebního úřadu a budeme soutěžit firmu. Po zajištění vody na zavlažování 
bude výzvou revitalizace travnaté plochy ve spolupráci s fotbalovým klubem.  
Jakmile bude hotovo, přijde na řadu bývalé kluziště a jeho změna na pumptrack a následně výměna 
povrchu na kurtech. Všechno směřujeme k tomu, aby v roce 2025 mohly v novém areálu proběhnout 
sportovní hry mikroregionu Bystřička.  
 

A konečně plánovaná rekonstrukce cesty v lokalitě Vilky II. Již potřetí jsme podali žádost o dotaci na 
Ministerstvo pro místní rozvoj. Vyhodnocení mělo být do konce září, bohužel ani teď v říjnu nemáme 
podrobnější informace.  
 

V následujících dnech to bude 5 let, co jsem zcela změnila život a profesi a stala se  přáslavickou 
starostkou. Je to práce zajímavá, někdy k zamyšlení, často hektická. Každý den je jiný a mnohokrát mi 
denní plán změní obratem Vaše návštěva nebo telefonát. Jsou chvíle, kdy se neobejdu bez holinek, ale i 
takové, kdy obouvám lodičky a beru na krk slavnostní znak. Je to radost i výzva zároveň.  
 

Chtěla bych tímto poděkovat svým kolegům na úřadě za spolupráci,  a všem, kteří mají zájem posunovat 
Přáslavice dál a výš. Ať už podnětem, chválou nebo oprávněnou kritikou.  
 

Přeju vám barevný podzim a těším se na setkání s vámi na některé z akcí, které se u nás v Přáslavicích dějí.  
 

Jitka Ivanová, starostka obce 
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P O Š K O Z E N Ý   C H O D N Í K 
 
Lhostejnost? Záměr? Nezodpovědnost?  
Právě tato slova mne napadla, když jsem uviděla stávající stav. 
Proč je poškozena část chodníku v lokalitě Vilky II?  
Chodník, který byl dostavěn v roce 2021 a spojuje sportovní 
areál se silnicí na Svésedlice, byl bohužel v místě, kde sousedí 
s pozemkem společnosti Waltr stroje s.r.o. fatálně poškozen 
v době, kdy na něj a sousední pozemek byla navážena nová 
zemina.  
Peníze na vybudování (téměř 3 mil. Kč) jsme získali z evrop- 
ských peněz v rámci projektu „Bezpečnost dopravy v obci 
Přáslavice“.  
Bohužel někdo (?????) najel těžkou technikou a chodník poš-  
kodil tak, že musela být přivolána Policie české republiky.  
Škoda na chodníku je v řádu desítek tisíc, které budeme muset 
vynaložit z rozpočtu obce. Jinak by hrozilo, že budeme muset 
při případné kontrole vracet finance z dotace.  
Přiložené fotografie mluví samy za sebe.  
Děkuji všem občanům, kteří zavolali a nezůstali lhostejní.   

Jitka Ivanová, starostka obce 
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D Ě N Í   V   O B C I   A   M I K R O R E G I O N U ... 
 

 

PŘÁSLAVSKÉ HODY – 19. 8. 2023 – FOTOGALERIE  
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VEŘEJNÁ CYKLOJÍZDA MIKROREGIONEM BYSTŘIČKA – 26. 8. 2023 
 

 

 

SDH Přáslavice – LETNÍ KINO – 9. 9. 2023 
 

Poprvé v naši obci, díky aktivitě hasiček z SDH Přáslavice, jsme měli v sobotu 9. září na hřišti letní 

kino. Termín bylo sice nutné přeložit z 2. na 9. 9., ale počasí nám poděkovalo, jak nejlíp umělo.  

Promítal se dětský animovaný film Proměna. Odezvy účastníků byly velmi pozitivní a už teď se těší na 

další promítání. Všichni si to moc užili. Děkujeme za super nápad a další využití sportovního areálu.  

(ji+mg) 

   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.facebook.com/sdhpraslavice?__cft__%5b0%5d=AZXMkORcOhzCUnUQyryhrZ1dUsDcRY_qSAilz8RWYs_LhrNKQThsBwJd-LMVWsXIgAa5FqIiYl2_rAIpRHrtnods1g4JpknWvtABVKaZ1DhGAX-HFaTNknhEVBWuu1vYGUaBlr39qtn_93-wpnNAosg6TbS4N0Qf1WazvFzXoF34wFaMxQO93KTPXxN5tb8HxP_Wx2zPM6aIG4VCvALih1cG&__tn__=-%5dK-y-R
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VÝLET: Hradec nad Moravicí a Slezská Harta – 16. 9. 2023 
 

V sobotu 16. 9. 2023 uspořádal Sbor pro občanské 

záležitosti ve spolupráci s Obcí Přáslavice jedno- 

denní autobusový výlet za krásami Moravsko- 

slezského kraje. 

Za krásného slunečného počasí jsme vyrazili 

nejprve na zámek Hradec nad Moravicí. Na par- 

koviště jsme přijeli po deváté hodině a náš prů- 

vodce pan Martin Ivan nás v krátkosti seznámil se 

základními historickými zmínkami o Hradci nad 

Moravicí. Většina účastníků výletu se rozhodla 

využít možnosti navštívit tuto krásnou historickou 

památku a určitě nikdo z nás nelitoval, protože slečna průvodkyně byla velice příjemná a provedla nás 

zámkem na jedničku. 

Po prohlídce jsme měli chvíli času před plánovaným obědem, který každý využil dle své libosti. 

Někteří se posadili na lavičku a vyhřívali se na sluníčku a těšili se krásnými výhledy po okolí, jiní si 

koupili zmrzlinu, a někteří se procházeli zámeckým parkem. Na oběd, který byl předem zajištěný, jsme 

se všichni sešli v hotelu Sonáta. Moc jsme si pochutnali. 

A po dobrém obědě už byl čas na to, abychom nasedli  do autobusu a přejeli k vodní nádrži Slezská 

Harta, kde jsme měli na 14. hodinu zajištěnou plavbu elektrolodí Harta. 

Cesta uběhla rychle a už jsme přijížděli ke Slezské Hartě, vystoupili z autobusu a vyrazili krátkou 

procházkou po cyklostezce k přístavišti, kde už na nás loď čekala. Na lodi nás čekalo překvapení v 

podání piráta, který nás během plavby informoval o historii vzniku vodní nádrže a během plavby i o 

zajímavých místech, kterými jsme právě proplouvali. Dalším překvapením byla možnost, nechat se 

namalovat na obličej, kterou využily nejen děti, ale i některé dospělé účastnice zájezdu. Plavba na lodi  

za krásného slunečného počasí  se všem líbila, jen se nám zdálo, že nějak rychle utekla, když jsme se 

opět blížili do přístavu. Po ukončení plavby jsme se ještě chvíli zdrželi v Leskovci nad Moravicí a pak 

už jsme nasedli do autobusu a vraceli se zpět domů. 

Chtěla bych touto cestou ještě jednou poděkovat všem účastníkům za dochvilnost, dobrou náladu, 

kterou po celou dobu výletu měli a také našemu průvodci panu Martinu Ivanovi za skvělou spolupráci. 

Všem účastníkům jsme společně slíbili, že tento výlet určitě nebyl poslední a rádi uspořádáme další 

obecní výlet. 

Miroslava Tomaštíková, Martin Ivan 
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Z P R Á V Y   Z   F A C E B O O K U   S T A R O S T K Y … 
 

NÁVŠTĚVA V PŘÁSLAVICÍCH – KRAJ VYSOČINA! – zveřejněno 12. 8. 2023 
 

Partnerství Obce Přáslavice - Olomoucký kraj s Přáslavicemi v kra- 

ji Vysočina trvá už 23 let, a to jen díky dobrovolným hasičům na 

obou stranách.  

Já mám tu možnost poznat letos všechny místní poprvé u nich na 

domovské půdě.  

A těším se, až za rok přijedou zase oni k nám. 
 

 

NOČNÍ BOUŘKA! – zveřejněno 26. 8. 2023 
 

Kluci z jednotky SDH Přáslavice už makají na odstranění stro- 

mů. Díky, borci!  

Noční bouřka nebyla bez následků.  

 už během noci místostarostka provedla kontrolu stavu vody na 

Vrtůvce 

 hasiči (profici i dobrovolní) zajistili noční výjezdy ke kana- 

lizaci a sklepům 

 právě monitorujeme za pomoci občanů škody 

 během dne přijede odborná firma na poruchu veřejného osvět- 

lení 

 jednotka našich dobrovolných hasičů zajistí ve spolupráci s 

obcí postupné odstranění škod 

Pěknou neděli všem! 

 

 

 

 
 
 

 

 
 

 

 

                   

 

                                                                                  

https://www.facebook.com/photo/?fbid=679526607522890&set=pcb.679529557522595&__cft__%5b0%5d=AZW_R5zgKSoO6MwCtFXqMUcMiPnRA6uJj0Mj8HIcgMKk5GZn-GWQlLe06MZhJ96PIiYd5FD4fp8FaEA03TBUwaaE7Xf2RxV-BBYs9zVIcMbKIJnJkuH4gZYeuAmPtvqvYbRIn02qb0aHJJEYfMS253gJ8uXXarsqOjjhBqAgxY-zlE3VEnrcW5IqVlkOwCa8AXA&__tn__=*bH-R
https://www.facebook.com/photo/?fbid=679526607522890&set=pcb.679529557522595&__cft__%5b0%5d=AZW_R5zgKSoO6MwCtFXqMUcMiPnRA6uJj0Mj8HIcgMKk5GZn-GWQlLe06MZhJ96PIiYd5FD4fp8FaEA03TBUwaaE7Xf2RxV-BBYs9zVIcMbKIJnJkuH4gZYeuAmPtvqvYbRIn02qb0aHJJEYfMS253gJ8uXXarsqOjjhBqAgxY-zlE3VEnrcW5IqVlkOwCa8AXA&__tn__=*bH-R
https://www.facebook.com/photo/?fbid=679526620856222&set=pcb.679529557522595&__cft__%5b0%5d=AZW_R5zgKSoO6MwCtFXqMUcMiPnRA6uJj0Mj8HIcgMKk5GZn-GWQlLe06MZhJ96PIiYd5FD4fp8FaEA03TBUwaaE7Xf2RxV-BBYs9zVIcMbKIJnJkuH4gZYeuAmPtvqvYbRIn02qb0aHJJEYfMS253gJ8uXXarsqOjjhBqAgxY-zlE3VEnrcW5IqVlkOwCa8AXA&__tn__=*bH-R
https://www.facebook.com/photo/?fbid=679526620856222&set=pcb.679529557522595&__cft__%5b0%5d=AZW_R5zgKSoO6MwCtFXqMUcMiPnRA6uJj0Mj8HIcgMKk5GZn-GWQlLe06MZhJ96PIiYd5FD4fp8FaEA03TBUwaaE7Xf2RxV-BBYs9zVIcMbKIJnJkuH4gZYeuAmPtvqvYbRIn02qb0aHJJEYfMS253gJ8uXXarsqOjjhBqAgxY-zlE3VEnrcW5IqVlkOwCa8AXA&__tn__=*bH-R
https://www.facebook.com/photo/?fbid=679526647522886&set=pcb.679529557522595&__cft__%5b0%5d=AZW_R5zgKSoO6MwCtFXqMUcMiPnRA6uJj0Mj8HIcgMKk5GZn-GWQlLe06MZhJ96PIiYd5FD4fp8FaEA03TBUwaaE7Xf2RxV-BBYs9zVIcMbKIJnJkuH4gZYeuAmPtvqvYbRIn02qb0aHJJEYfMS253gJ8uXXarsqOjjhBqAgxY-zlE3VEnrcW5IqVlkOwCa8AXA&__tn__=*bH-R
https://www.facebook.com/photo/?fbid=679526647522886&set=pcb.679529557522595&__cft__%5b0%5d=AZW_R5zgKSoO6MwCtFXqMUcMiPnRA6uJj0Mj8HIcgMKk5GZn-GWQlLe06MZhJ96PIiYd5FD4fp8FaEA03TBUwaaE7Xf2RxV-BBYs9zVIcMbKIJnJkuH4gZYeuAmPtvqvYbRIn02qb0aHJJEYfMS253gJ8uXXarsqOjjhBqAgxY-zlE3VEnrcW5IqVlkOwCa8AXA&__tn__=*bH-R
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CO BYLO DNES V JÍDELNĚ K OBĚDU? – zveřejněno 14. 9. 2023 
 

Filé a brambory ze sousední obce Svésedlice z farmy Smékal.  

Když mi nedávno kolega starosta Radim Sršeň vyprávěl, jak u nich na vesnici na Šumpersku rozjíždí 

projekt „Od vidlí po vidličku“, musela jsem tam v srpnu zajet „na čumendu“. 

Je to vlastně úplně obyčejná věc, kterou jsme někdy zapomněli nebo opustili.  

Prostě pořídíte suroviny a potraviny, které jsou co nejblíž a vaříte z nich. Nepotřebujeme brambory z 

Řecka, cibuli z Rumunska, ale pokud můžete, nakoupíte je přímo v regionu.  

A tak i v naší školní jídelně, která je součástí ZŠ a MŠ Přáslavice, zapátraly holky v okolí a máme 

první vlaštovku.  

První dodávka brambor z Farmy Smékal ze Svésedlic je na skladě, resp. byla, protože dnes byly k 

obědu. A samo, že byly stejně jako celý oběd výborné! Jednoduché, rozumné, lokální.  

Děkuji za inspiraci MAS Šumperský venkov a hlásím, že se takto na dálku připojujeme i z 

Mikroregionu Bystřička.  

Děkuji našim kuchařkám, jste skvělé!  

Kurz CHYTRÝ SENIOR– zveřejněno 21. 9. 2023 
 

Kurz CHYTRÝ SENIOR v obci Přáslavice zahájen!  

Dnes se vrátili do lavic v ZŠ a MŠ Přáslavice senioři, aby načerpali vědomosti k internetu, sociálním 

sítím a jejich využití v současném životě.  

 učíme se v každém věku      propojujeme generace 

 PC není strašák       je to o společném čase, učení a zážitku 

 máme skvělou učitelku Magdu     pro seniory z obce zdarma 

 využijeme odpoledne školní PC učebnu a tablety  děkujeme MAS Bystřička za spolupráci 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.facebook.com/radim.srsen.stan?__cft__%5b0%5d=AZV6kzR-nGT7_90UA5QlMyqFrgAfboHaHtWffe3sOrOEdile2jklUPyg9zWJEsv8pXEEJRideu6IQGi-a7ymTIIo5ruod4nXCivCjeZzuJIhPsExBPGuMS6VxRlHx7WihEHD1lI3fmp7CE5WHM3INMZhoYchxR5B38KqC2zdVsZTYj2zTCZaveqNVIdRVqNMC0k&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/odvidlipovidlicku?__cft__%5b0%5d=AZV6kzR-nGT7_90UA5QlMyqFrgAfboHaHtWffe3sOrOEdile2jklUPyg9zWJEsv8pXEEJRideu6IQGi-a7ymTIIo5ruod4nXCivCjeZzuJIhPsExBPGuMS6VxRlHx7WihEHD1lI3fmp7CE5WHM3INMZhoYchxR5B38KqC2zdVsZTYj2zTCZaveqNVIdRVqNMC0k&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/zspraslavice?__cft__%5b0%5d=AZV6kzR-nGT7_90UA5QlMyqFrgAfboHaHtWffe3sOrOEdile2jklUPyg9zWJEsv8pXEEJRideu6IQGi-a7ymTIIo5ruod4nXCivCjeZzuJIhPsExBPGuMS6VxRlHx7WihEHD1lI3fmp7CE5WHM3INMZhoYchxR5B38KqC2zdVsZTYj2zTCZaveqNVIdRVqNMC0k&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/MASSumperskyVenkov?__cft__%5b0%5d=AZV6kzR-nGT7_90UA5QlMyqFrgAfboHaHtWffe3sOrOEdile2jklUPyg9zWJEsv8pXEEJRideu6IQGi-a7ymTIIo5ruod4nXCivCjeZzuJIhPsExBPGuMS6VxRlHx7WihEHD1lI3fmp7CE5WHM3INMZhoYchxR5B38KqC2zdVsZTYj2zTCZaveqNVIdRVqNMC0k&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/mikroregionbystricka?__cft__%5b0%5d=AZV6kzR-nGT7_90UA5QlMyqFrgAfboHaHtWffe3sOrOEdile2jklUPyg9zWJEsv8pXEEJRideu6IQGi-a7ymTIIo5ruod4nXCivCjeZzuJIhPsExBPGuMS6VxRlHx7WihEHD1lI3fmp7CE5WHM3INMZhoYchxR5B38KqC2zdVsZTYj2zTCZaveqNVIdRVqNMC0k&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/zspraslavice?__cft__%5b0%5d=AZXybr9miOOXn1A-k_o1aaNHYvXBFmK-k81_QKM7eENjcogE74-iPvI8jU33VxS-oUVNbdwAljagYMtzk9jehb8SuzjakWzb6QP2NwZDkC6tbWtYPPMzCwLkIttCip0hV9C8NW9ylv7ctgSmi-XnY_iIrMQB8OoxFX7Af6D6vb-fLs4MR1cizmBTkuY-cH8fj8o&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/masbystricka?__cft__%5b0%5d=AZXybr9miOOXn1A-k_o1aaNHYvXBFmK-k81_QKM7eENjcogE74-iPvI8jU33VxS-oUVNbdwAljagYMtzk9jehb8SuzjakWzb6QP2NwZDkC6tbWtYPPMzCwLkIttCip0hV9C8NW9ylv7ctgSmi-XnY_iIrMQB8OoxFX7Af6D6vb-fLs4MR1cizmBTkuY-cH8fj8o&__tn__=-%5dK-R
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ZPRÁVY ZE ŠKOLY 
 

Slavnostní zahájení školního roku 2023/2024 
 

Všem žáčkům skončilo bezstarostné období prázdnin a nastal čas znovu usednout do školních lavic. 

Většina žáků se do školy těšila, nejvíc malí prvňáčci, kterých máme letos rekordní počet – 24. 

Každému prvňáčkovi darovala škola balíčky plné školních pomůcek a Obec Přáslavice aktovky a 

láhve na pití. Obec Přáslavice také vybavila další třídy krásnými moderními lavicemi a židlemi. 

Šťastný vstup do 1. třídy a úspěšný rok jim popřála nejen paní ředitelka Mgr. Eva Šrámková, ale také 

starostka obce Ing. Jitka Ivanová a dále starosta obce Svésedlice pan Lubomír Konar. 

Poté se ujala slova třídní učitelka Mgr. Lenka Tozziová.  

Prvňáčci byli seznámeni se svou „zvířátkovou“ třídou a maskotem – plyšovou žirafkou. Čekaly na ně i 

první úkoly – představení se, hledání své značky a vyplnění pochvalného listu.  

Po splnění úkolů si děti připily dětským šampaňským na úspěšný první školní rok a dostaly 

upomínkové listy.  

Nakonec paní vychovatelka Ing. Jana Doležalová seznámila rodiče s organizací školní družiny a 

zodpověděla jejich dotazy.  

Všem malým prvňáčkům přejeme, aby se jim co nejlépe dařilo plnit úkoly, které na ně v 1. třídě čekají, 

aby se mezi námi cítili dobře a do školy chodili s radostí.  

Žáci vyšších ročníků se také přivítali se svými třídními učitelkami a asistenty pedagoga.  

V tomto školním roce máme 20 žáků ve 2. třídě, 13 žáků v 3. třídě, 14 žáků ve 4. třídě a 12 žáků v 5. 

třídě. Celkem už naši školu navštěvuje 83 dětí.  
 

Všem našim žáčkům přejeme šťastný start do nového školního roku! 
Lenka Tozziová 
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Zahradní slavnost s Klaunem Hopsalínem 
 

Jako již tradičně, jsme i letos, první školní den zahájili zahradní slavností s klaunem Hopsalínem. Ten 

si tentokrát s sebou přivedl pomocníky - Mickey Mouse a Minnie, kteří se dětem moc líbili! Všichni tři 

se pak postarali o zábavu našich žáčků, ale i jejich rodičů. Měli pro ně připravené různé tanečky, sou-

těže a srandičky. Děti, jako vždy, dostávaly za účast v soutěžích zlaťáky, které na konci akce mohly 

vyměnit za nafukovací balónek navázaný do libovolného tvaru: psa, květiny, meče a dalších, co se 

komu líbilo. Věříme, že si naši žáčci i jejich rodiče akci užili a přijdou se s námi opět pobavit příští 

rok! 

          Magdaléna Křivánková 

 

Ochrana člověka za mimořádných situací a Etická výchova                                                                                                                                                                           
 

Stalo se již tradicí, že první zářijový týden je na naší základní 

škole věnován dvěma projektovým dnům: Ochraně člověka za 

mimořádných situací (OČMS) a Etické výchově. Letos tomu neby- 

lo jinak.  

Ve čtvrtek jsme se zaměřili v naších třídách na prevenci a ochranu 

dětí. Žáci zkoušeli rozluštit zkratku OČMS. Později si lámali hlavu 

nad dalšími otázkami. Co to jsou mimořádné situace? Co je to 

evakuace? Jak je značená úniková cesta? Jak se chovat bezpečně? 

Jaká jsou důležitá telefonní čísla? Své odpovědi jsme porovnávali 

s výukovým programem na interaktivní tabuli. Připomněli jsme si 

také pravidla telefonování a základy první pomoci. Celý den jsme 

se dobře bavili, ale také jsme se dozvěděli nebo zopakovali 

důležité informace, které nám mohou v mimořádné situaci 

zachránit život. 

V pátek už nás čekala Etická výchova. Děti si zopakovaly pravidla 
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slušného chování a pravidla komunikace mezi sebou. V kruhu pozitivně hodnotily svoje spolužáky a 

poté pracovaly ve skupinkách na vytvoření třídních pravidel, aby se jim ve škole líbilo. 

Všem žákům přejeme příjemný start do nového školního roku. ☺  

Jana Žižková 
 

Mobilní žákovská knihovna 
 

Po prázdninách naše žáky ve škole čekalo několik novinek. Jedním z překvapení byla nová mobilní 

knihovna. Knihovnu mohou žáci využívat kdykoli o přestávkách a v ranní i odpolední družině. 

K dispozici mají knihy různých žánrů a pro různé věkové kategorie, od pohádek, přes básničky a 

říkanky až po encyklopedie a odbornější literaturu. U knihovny máme také pestrobarevné sedací pytle 

a bobky, aby naši žáčci mohli relaxovat opravdu naplno. O přestávkách ji využívají jak naši nejmenší, 

tak i ti nejostřílenější školáci. Někteří se také zapojili do naplnění naší nové knihovničky tím, že do 

školy přinesli knihy, které mají již přečtené, a tím se knihovnička stále rozšiřuje. Tak hurá do čtení! 

Mgr. Aneta Žourková 

 
ZE ŠKOLNÍ JÍDELNY…  

 

Milí rodiče našich malých strávníků školní jídelny,  

 

omlouváme se za mylnou informaci uvedenou v červnovém zpravodaji, kde jsme 

informovali ohledně zvýšení stravného pro děti mateřské a základní školy a kde 

jsme uvedli zvýšení obědů, přesnídávek a svačinek pro všechny o 1,- Kč. Pro 

věkovou skupinu dětí 7 let v mateřské školce je navýšení celodenního stravného z původních 47,- Kč 

na 55,- Kč . Z důvodu, že nám vyhláška MŠMT o školním stravování nařizuje pro věkovou kategorii 7 

let stejnou porci obědů, tzn. stejnou cenu obědů bez ohledu na to, zda dítě navštěvuje mateřskou nebo 

základní školu. Rozpis ceny stravného je uveden na stránkách www.zspraslavice.cz 

Děkuji za pochopení. 

Lucie Kňávová, vedoucí školní jídelny Přáslavice 

http://www.zspraslavice.cz/


12 

 

CO NOVÉHO VE ŠKOLCE? 
 

Novinky z MŠ na sídlišti 
 

Domácí mazlíčci trochu jinak 
 

V rámci enviromentálního vzdělávání jsme dětem v Mateřské škole na sídlišti pořídili dva kamarády 

z živočišné říše a to šneky africké z rodu Archachatina. 

Pro děti jsou živá stvoření ve třídě skvělá příležitost, jak se něco dozvědět o zvířatech, o jejich péči a 

hlavně o radosti, kterou přinášejí. Těžko najdeme lepší způsob, jak sledovat životní cyklus zvířete, než 

ho mít ve třídě a získat zkušenost z první ruky. Děti pozorují šneky při krmení, při koupání a nejvíce je 

fascinuje jejich lezení. Nosí jim zeleninu a bylinky, kterou také samy vypěstují na školní zahrádce. 

Pravidelně je vlhčí rozprašovačem a udržují box v čistotě. 

Hlavním bonusem je naučit děti zodpovědnosti a láskyplné péči o živého tvora. 

Lenka Soukeníková, učitelka 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Ježčím krokem celým rokem  
 

Dne 20. 9. 2023 se děti z mateřské školy na sídlišti ve spolupráci 

s BabyParkem Přáslavice zúčastnily enviromentálního programu pro 

děti od paní Pacovské ,,Ježčím krokem celým rokem“. Součástí 

programu byl i živý ježek, o kterém se děti dozvěděly spoustu 

nových informací. Vyzkoušeli jsme si, kolik ježek váží v různých 

věkových fázích a také jsme si ukázali, co takový ježek ve 

skutečnosti jí. Především bychom chtěli poděkovat BabyParku, že 

nás na akci pozvali a mohli jsme tak trávit společně čas. Děkujeme a 

těšíme se na další spolupráci.                                 Kristýna Bartoňová                                                 
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A   N Ě C O   N A V Í C … 
 

– PŘEDSTAVUJEME OBCE MIKROREGIONU BYSTŘIČKA –  
 

Přáslavice jsou pohodovou obcí, kde oceníte krásy Hané, sport i kulturu 
 

Víte, kde leží největší vojenská obec na Moravě? Možná vás překvapí, že ji najdete nedaleko Velké Bystřice. 
Přáslavice před dvěma lety oslavily už 890 let od první zmínky. Rozkládají se podél krajské silnice II/437 
Olomouc – Lipník nad Bečvou a aktuální čísla říkají, že mají téměř 1500 obyvatel. O tom, jak se obci a jejím 
obyvatelům daří, mluví v rozhovoru tamní starostka Jitka Ivanová.  
Prosím, představte trošku Přáslavice…  
Obec zažila ve své historii mnoho milníků, jedním z nich bylo rozšíření posádky v místní části Kocourovec a s 
ním spojená výstavba vojenského sídliště v 50. až 60. letech 20. století s více než sty byty pro důstojníky. Po 
roce 2000 byly postaveny cyklostezky Přáslavice – Velký Újezd, Přáslavice – Doloplazy, víceúčelové centrum či 
například sběrných dvůr. V roce 2009 vyrostl ve sportovním areálu novodobý symbol naší obce, rozhledna 
Božka.  
Čím jsou podle vás Přáslavice výjimečné, co na nich máte ráda?  
Přáslavice jsou jedinečné svou polohou a skvělým zázemím pro kulturní, spolkový a sportovní život. Ale nejlepší 
na nich je místní komunita, zdejší lidé. Jsou to nejen potomci majitelů zemědělských usedlostí, ale díky 
vojenské posádce i lidé, kteří jsou původem z mnoha míst bývalého Československa a nyní i mladé rodiny, 
které se k nám nedávno přestěhovaly z města. Přáslavice tak propojují rozmanitý mix osob s jejich kořeny, 
povahami a temperamentem. Ráda posedím společně s ostatními na hřišti. Můžete si zacvičit na venkovním 
workoutu, zahrát si s dětmi fotbal, přidat se k některé ze skupin nohejbalistů, trénovat tenis, vyběhnout na 
rozhlednu a kochat se výhledem na krásy Hané a Vojenského prostoru Libavá. Nebo se podíváte na utkání 
našich borců v okresním přeboru, zjistíte, jak trénují mladí hasiči, oživíte svoje elektrokolo a vše zakončíte 
„orosenou 12“. Můžete ochutnat makrely při soutěži, zatancovat na country, shlédnout letní kino nebo 
vybojovat medaili v Přáslavické devítce. Jak se v obci žije?  
Jsme dobře vybavení, máme všechny služby pro občany: školku, dětskou skupinu, školu do 5. třídy, poštu 
Partner, obchody i 2 hospůdky. Lékaře pro děti i dospělé a zubaře. Staráme se o obecní les a obnovujeme 
postupně zeleň. Máme hotové skoro všechny chodníky, osvětlení atd. Z tohoto pohledu jsou Přáslavice moc 
fajn. Co nás trápí je provoz na silnici směrem do Mrskles a stav této krajské silnice, ale i umístění dvou drtiček 
odpadů na katastru obce.  
Jsme lehce za polovinou roku 2023, co obec ještě čeká?  
Právě finišuje další etapu rekonstrukce školy, tentokrát sociální zařízení a zázemí pro zaměstnance v suterénu. 
Co důležitého se ještě chystá? Výstavba vodovodu do místní části Kocourovec, revitalizace školní zahrady 
včetně venkovní učebny a odborných učeben, oživení sportovního areálu – využití dešťové vody pro závlahu 
hřiště, nový pumptrack a nakonec výměna umělého povrchu na víceúčelovém hřišti. Taky plánujeme výměnu 
povrchu odstavných pruhů u vozovky na Lipník. Plánů je hodně, postupujeme krok za krokem a 
přizpůsobujeme se aktuální situaci.  
Jste součástí Mikroregionu Bystřička, má smysl být součástí takového spolku?  
Jestli mě něco na práci starostky překvapilo a nadchlo, tak je pro právě společenství našeho mikroregionu. 
Nejen že díky tomuto uskupení máme nové vybavení sálu na podporu spolků, dovybavené cyklostezky, zeleň 
na sídlišti atd., ale nenahraditelná je i vzájemná podpora a pomoc mezi obcemi. A navíc je skvělé, že tahle 
parta sportujících starostek a starostů vzala na milost i mě, milovnici klidných chvilek u knihy a kávy. (smích)  
Převzato z: BYSTŘICKÉ NOVINY 09/2023                                                                                                                             (red) 
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S P O N Z O R 
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S P O L E Č E N S K Á   R U B R I K A 
  

     
                              

    ŘÍJEN      LISTOPAD 
 

    Václav Langer   94  Drahomíra Audyová 90  

    Jiřina Zbořilová   91  Karla Kadlčíková  83 

     Věra Gujdanová  84  Evženie Opletalová 83 

            Jozef Hrin   82 

            Miroslava Vysloužilová 80 

        Vladimíra Havránková 70  

Srdečně blahopřejeme a přejeme všechno nejlepší! 
 

 
 

                                                    

         

               † Leo Zlámal   † Stanislav Dvořák   
                  

Budeme vzpomínat! 

 
 

P L Á N   A K C Í   V   O B C I   N A:   ŘÍJEN – LISTOPAD  
 

  středa a sobota 11. a 14. 10. Sbírka pro Diakonii Broumov  Obec   

  sobota  14. 10. Vítání občánků    Obec+ZŠ 

  úterý  31. 10. Světýlková slavnost   ZŠ, MŠ 

  pátek  10. 11. Den veteránů    Obec+ZŠ+AČR 

  sobota  11. 11. Halloween     SRP při ZŠ a MŠ 

  sobota  25. 11. 11. běh - Přáslavická devítka Obec+Iva Mikulková 
 

Vydává a tiskne: Obec Přáslavice (250 ks), 783 54 Přáslavice č. p. 23 

IČ: 00576255, DIČ: CZ00576255, www.praslavice.com, tel.: 587 408 870 

Příspěvky posílejte na e-mail: podatelna@praslavice.com, kontaktní osoba: Ing. Mária Gillarová, tel.: 734 236 604 

Datum vydání tohoto čísla: 2. 10. 2023, evidenční číslo: MK ČR E 15753, uzávěrka příštího čísla: 27. 11. 2023 
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